

朝陽科技大學 099學年度第1學期教學大綱  
Research Methods 研究方法

當期課號	7618	Course Number	7618
授課教師	朱瑞淵	Instructor	CHU,JUI YUAN
中文課名	研究方法	Course Name	Research Methods
開課單位	休閒事業管理系碩士在職專班一A	Department	
修習別	選修	Required/Elective	Elective
學分數	3	Credits	3
課程目標	讓學習者了解社會科學研究的基本概念，理論與研究方法、研究設計、資料收集及分析處理、研究報告的呈現等，並能以團隊合作進行研究設計。	Objectives	This course includes basic concepts of social science research, theories and research methods、research design、data gathering and analysis、and the presentation of research papers. In the meanwhile, research design should be processed through team work.
教材	企業研究方法（第八版）古永嘉譯（華泰書局） 課堂講授、課堂討論、個案討論	Teaching Materials	企業研究方法（第八版）古永嘉譯（華泰書局） lecture, discussion, case discussion
成績評量方式	出席狀況(10%)、期初報告(20%)、期中考(30%)、論文報告(20%)、期末報告(20%)	Grading	class attendance (10%), midterm (30%)(30%), paper report (20%),final oral report (20%)
教師網頁	-		
教學內容	1. 科學的思考與研究的基本精神 2. 科學研究的種類 3. 研究题目的思考與尋找 4. 資料收集的方法 5. 抽樣方法 6. 資料分析的方法 7. 研究報告的撰寫	Syllabus	1. Science thinking and the spirit of research 2. Type of scientific research 3. The search of a research topic 4. Methods of data collection 5. Sampling methods 6. Methods of data analysis 7. The format of a research report

尊重智慧財產權，請勿非法影印。